
Topic: Books and films – słownictwo. 

 

Vocabulary: 

• film akcji - an action film 

• film animowany - an animated film 

• film katastroficzny- a disaster film 

• film historyczny- a historical film 

• horror - a horror film 

• film romantyczny- a romantic film 

• film fantastycznonaukowy- a science-fiction film 

• komedia- a comedy  

• film fantastyczny- a fantasy 

• film muzyczny- a musical  

• kryminał- a mystery  

• dreszczowiec – thiller 

 

Zadanie 1 

Na podanej poniżej stronie w zakładce „Graj” i „Sprawdź się” wykonaj ćwiczenia utrwalające 

słownictwo związane z różnymi rodzajami filmów. 

https://fiszkoteka.pl/zestaw/48262-gatunki-filmow 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://fiszkoteka.pl/zestaw/48262-gatunki-filmow


Topic: I’ve never beeen there!- gramatyka. 

Czas Present Perfect 

Stosujemy go w następujących sytuacjach: 

• czynność, która dopiero co się zakończyła i nie ma podanego konkretnego momentu w 
przeszłości (np. On właśnie wyszedł. – He has just left.); 

• skutek czynności przeszłej widoczny w teraźniejszości (np. Zjadłam dużo i nie jestem 
już głodna. – I have eaten a lot and I’m not hungry any more.); 

• czynność, która rozpoczęła się w określonym momencie w przeszłości, ale trwa do 
chwili obecnej (np. Nie widziałam jej od roku. – I haven’t seen her for a year.); 

• czynność, która rozpoczęła się w nieokreślonym momencie w przeszłości, ale trwa do 
chwili obecnej (np. Zawsze ją lubiłam. – I have always liked her.); 

 

Budowa zdania twierdzącego 

Podmiot + have/has + III forma czasownika lub czasownik z końcówką -ed + reszta zdania 
I + have + gone + to Scotland once. 
(Pojechałam raz do Szkocji.) 

– have – stosuje się dla 1 i 2 osoby liczby pojedynczej oraz wszystkich osób liczby mnogiej (I – 
ja, you – ty/wy, we – my, they – oni/one); 
– has – stosuje się dla 3 osoby liczby pojedynczej (he – on, she – ona, it – to/ono). 

Budowa zdania przeczącego 

Podmiot + have/has + not + III forma czasownika lub czasownik z końcówką -ed+ reszta 
zdania 
I + have + not + gone + to Scotland. 
(Nie pojechałam do Szkocji.) 

Budowa pytania 

Pytania w czasie Present Perfect tworzymy przez inwersję, czyli przestawienie szyku – 
przesunięcie have/has na początek zdania: 

Have/has + podmiot + III forma czasownika lub czasownik z końcówką -ed+ reszta zdania 
Have + you ever + gone + to Scotland? 
(Czy kiedykolwiek pojechałaś do Szkocji?) 

Typowe okoliczniki czasu 

• since – od + określony moment w przeszłości (np. od poniedziałku – since Monday) 
• for – od + okres czasu (np. przez 2 lata – for two years) 
 

Zadanie. Wykonaj zadania z poniższej strony. Aby sprawdzić swoje odpowiedzi, kliknij 

„Finish.” 

https://www.liveworksheets.com/c?a=c&l=ti&i=ufnu&r=vi 


